
این روز ها گرانی چادر مشکی معضل خانم های ایرانی شده است. 
زمانی که سری به فروشگاه های حجاب بزنیم، دود از سرمان بلند 

خواهد شد، چرا که با قیمت نجومی این کالا مواجه می شویم.
یک قواره چادر مشکی بدون نظارت حتی به قیمت ۲ میلیون تومان 
هم به فروش می رسد. چند برابر شدن قیمت چادر و گذشتن قیمت 

آن از مرز های میلیونی، ابعاد فرهنگی پیدا کرده است
براساس گفته کارشناسان صنعت نساجی، تقاضا برای چادر مشکی 
در کشور سالانه حدود ۷۵ میلیون متر است و تولیدات داخلی نیاز 
این  از  البته گفته ها حاکی  تأمین نمی کند.  را  بازار های کشور  کل 
است، کمبود امکانات و بالا رفتن قیمت نخ و الیاف تأثیر بسزایی 
از این رو حجم بالایی از  در کاهش تولیدات و قیمت آن ها دارد. 
چادرمشکی های موجود در بازار را کالا های خارجی تشکیل می دهند.

* قدم جهش تولید به خودکفایی تولید چادر هم رسید
رضا رحمانی، وزیر صنعت، معدن و تجارت، گفت: در حوزه نساجی، 
پوشاک و پارچه نیاز زیادی به تولید داریم و امسال این حوزه جزو 
پروژه های ویژه این وزارتخانه است. امسال در حوزه پارچه و نساجی 
چند واحد به بهره برداری می رسد و چند واحد نیز در حال احداث 

است.
او با بیان اینکه در برخی موارد مربوط به پارچه به خودکفایی رسیدیم 
و واردات در این خصوص متوقف شده است، گفت: پیش از این در 
حوزه چادر مشکی حدود ۹۰ درصد نیاز کشور از خارج تأمین می شد، 

اما با طرح های جدید در حوزه تولید پارچه چادر مشکی که به زودی 
به اجرا در می آید طی ماه های آینده پارچه داخلی چادر مشکی با 

کیفیت مطلوب به بازار عرضه می شود.
تاکنون  امسال  اردیبهشت  از  افزود:  تجارت  و  معدن  وزیر صنعت، 
بسیاری از صنایع مانند فولاد، مس، آلومینیم و خودرو تحریم بودند، 
صنایع  امسال  داشته ایم.  ویژه ای  تولید  افزایش  بخش  این  در  اما 
اولویت است و دولت حوزه نساجی  نساجی جزو پروژه های دارای 

را جزو پروژه های اقتصاد مقاومتی قرار داده است. 
* می توانیم صادرکننده چادر شویم

ایران،  نساجی  صنایع  انجمن  رئیس  شهلایی نژاد،  محمدجعفر 
دارد،  وجود  خوبی  به  در کشور  چادری  پارچه  تولید  توانایی  گفت: 
کالا  این  تولید  در  که  نمی پذیرند  را  ریسک  این  تولیدکننده ها  اما 

سرمایه گذاری کنند.
او بیان کرد: در حال حاضر در سال ۱۰ میلیون متر پارچه چادری 
توسط کارخانه حجاب شهرکرد تولید می شود. هم اکنون پروژه ای 
برای راه اندازی ۲۵ میلیون متر پارچه چادری در سال داریم که ۴ تا 

۵ سال زمان خواهد برد.
رئیس انجمن صنایع نساجی ایران تشریح کرد: هم اکنون واردات 
چادر مشکی کاری انحصاری است و به نوعی قاچاق انجام می شود. 
مصرف کل کشور ۶۰ میلیون متر است که تنها ۱۰ میلیون آن در 

کشور تولید می شود.

شهلایی نژاد با اشاره به گرانی قیمت چادر، تشریح کرد: متأسفانه 
کنترلی در بازار چادر مشکی نیست و نظارتی صورت نمی گیرد. تولید 
این کالا کاری خاص و تک محصولی است. تولیدکننده علاقه به 
تولید این کالا دارد، اما به دلیل اینکه هر لحظه ممکن است تولید 
این کالا به دست ارگان خاصی بیفتد تولید کننده ریسک نمی کند 
در تولید این کالا سرمایه گذاری کند چرا که نیاز به سرمایه گذاری 

زیاد است.
او ادامه داد: تولید پارچه چادری کاری ساده و آسان است. نخی که 
در تولید آن استفاده می شود پلی استر )فلامنت( است که کار کردن با 

این نخ بسیار راحت است و مشکلی در تولید آن وجود ندارد.
* گرانی چادر مشکی تنها به علت اسم برند!

محمدحسین نورائی آشتیانی، رئیس اتحادیه پارچه فروشان، با اشاره 
به واردات پارچه چادر مشکلی گفت: انواع مدل های چادر وارداتی 
است و تولیدات داخلی بسیار محدود بوده که نیاز داخل را جواب گو 
نیست. او با اشاره به علت گرانی چادر مشکی، بیان کرد: برند چادر 
باعث گرانی آن می شود، نوع و اینکه ساخت چه کشوری باشد به 
قیمت چادر بر می گردد و از این رو شاهد گرانی این کالا هستیم. 

نظارت چندانی در قیمت چادر وجود ندارد.
بازار  محصولات  باکیفیت ترین  و  پرطرفدارترین  ژاپنی  چادر های 
محسوب می شوند. قیمت چادر مشکی ساده کره ای نیز با افزایش 

پنج برابری به بیش از ۵۰۰ هزار تومان رسیده است.

رئیس اتحادیه فناوران رایانه تهران روز گذشته از متوقف شدن ثبت 
سفارش کالاهای IT توسط دولت خبر داد. این تصمیم دولت در 
راستای ممنوعیت واردات کالا های گروه چهار که مشمول کالاهای 
لوکس و غیرضروری در سال ۹۸ است، گرفته شد. اما به گفته وزیر 
اقتصاد در اوایل سال جاری، به دلیل رسوب زیاد این گونه کالا ها 
در گمرکات، برخی کالاها در گمرک ماند تا اینکه فرهاد دژپسند 
یادآور شد ممنوعیت واردات کالا های گروه چهار در سال ۹۹ جدی 

است و خبری از مجوز های موردی هم نخواهد بود.
و  معدن  وزیر صنعت،  قائم مقام  خیابانی،  مدرس  واقع، حسین  در 
تجارت اعلام کرد وزارت صمت تصمیم دارد واردات هرگونه کالای 
خارجی که مشابه آن در داخل کشور تولید می شود، ممنوع کند. 
زیرا  IT شد.  بازار کالاهای  فعالان  اعتراض  به  امر منجر  همین 
براساس این دستورالعمل، واردات محصولاتی مانند CPU، سرور، 
لپ تاپ، تبلت، استوریج، هارد دیسک و روتر ممنوع شده است. این 
در حالی بوده که به گفته فعالان بازار سخت افزار، ایران تولیدکننده 
سرور و لپ تاپ نیست و در واقع، شرکت ها این  محصولات را مونتاژ 
می کنند. هنوز چنین امکانی در کشور برای تولید این محصولات 
وجود ندارد و این بخشنامه ها تنها باعث توقف کار فعالان این حوزه 

و بیکاری افراد زیادی می شود.
نظام  سازمان  کمیسیون سخت افزار  توسلی، عضو  حمید  گفته  به 
سفارش  ثبت  برای  مراجعه  هنگام  تهران،  استان  رایانه ای  صنفی 
کالا، واردات آن کالا از نظر مقررات بدون مشکل اعلام می شود اما 
دفتر مقررات صادرات و واردات در تاریخ نهم فروردین ماه نامه ای 

داده که کالا نمونه داخلی دارد. یعنی واردکننده نمی تواند کالا را 
وارد کند اما نتیجه استعلام واردات آن را تایید می کند. گذشته از 
است که  بلکه کالایی  نیست  لوکس  این سخت افزار یک کالای 
اولویت بالایی دارد و ضروری است. امیدوارم دولت و وزارت صنعت، 
معدن و تجارت این موضوع را بیشتر جدی بگیرند. به نظر می رسد 
تجهیزات  و  اطلاعات  فناوری  حاکمیت،  بدنه  از  بخشی  در  هنوز 
آن یک کالای لوکس شمرده می شود اما تصور کنید اگر با نبود 
این زیرساخت ها یک روز اینترنت قطع بشود چه بلوایی در کشور 
می شود. از طرفی، صدور این نامه ها و بخشنامه های بحث برانگیز 
تنها باعث ایجاد رانت می شود و این موضوع می تواند پیشرفت و 
توسعه کشور را با مشکل مواجه  کند. در این راستا، محمد فرجی، 
رئیس اتحادیه فناوران رایانه تهران، اعلام کرد: فعالان صنف رایانه 
کالاهایی را وارد کشور می کنند که این کالاها دارای پردازنده قوی 
تمام  اطلاعات  فناوری  و  مخابرات  حوزه  زیرساخت های  لازمه  و 
کشورها هستند، مثل سرورهایی با مشخصات بسیار بالا و قوی، 
که به واسطه لیست تحریم های آمریکا، واردات آنها به این کشور 

ممنوع شده و لازمه واردات آنها دور زدن تحریم ها است.
از طرفی، با توجه به اینکه برخی کالاهای IT مانند CPU تنها 
تولید می شوند و  توسط دو کمپانی Intel و AMD در جهان 
تکنولوژی برخی دیگر از کالاهای صنعت IT همچون هارددیسک، 
مادربرد و کارت گرافیک تنها در انحصار سه یا چهار کشور در جهان 
است و سایر کشورها، اقلام و نیاز IT خود را از میان تولیدات همین 
و  به وجود می آید که چگونه  این سوال  تامین می کنند،  کشورها 

چه کسانی مدعی شده اند که تولیدکننده این محصولات در داخل 
ماشین های  و  کامپیوتر  اقلام  برخی  در حال حاضر  ایران هستند. 
اداری مثل کیس، کیبورد، موس، مودم، صندوق مکانیزه فروش، 
در  کپی  دستگاه  و  پرینتر  مصرفی  مواد  آل این وان،  کاغذخردکن، 

برخی مدل ها در کشور تولید می شود.
به گفته رئیس اتحادیه صنف فناوران رایانه تهران، »بالغ بر ۱۰ هزار 
مدل مواد مصرفی پرینتر، کپی و ... در کشور نیاز است و تنها ۳۰ 
مدل از این مواد مصرفی در کشور تولید می شود. وی تصریح کرد: 
مشخص نیست تکلیف آن دسته از افرادی که دیگر مدل های مواد 

مصرفی را نیاز دارند، چه می شود.
همچنین بالغ بر ۸۰ درصد کالاهای IT در سازمان های دولتی و 
خصوصی مصرف می شود و عرضه انحصاری این کالاها منجر به 
افزایش قیمت خواهد شد.« هشدار این فعال بازار رایانه ای کشور 
واردات  ممنوعیت  پی  در   IT محصولات  قیمت  افزایش  درباره 
سخت افزار  کمیسیون  و  مدیره  هیات  عضو  که  است  حالی  در 
و  کشور  زیرساخت های  به  جدی  آسیب  از  صنفی  نظام  سازمان 
کسب وکارهای فعال در این حوزه به دنبال جلوگیری از روند واردات 
تجهیزات سخت افزار خبر داد.به ویژه این روزها که شیوع ویروس 
کرونا در کشور باعث افزایش دورکاری و ارائه  خدمات آموزشی از 
 ICT زیرساختی حوزه   تجهیزات  تهیه   برای  تقاضا  دور شده  راه 
نیز افزایش پیدا کرده و به دلیل نیاز بازار به این مدل کالاها ادامه 
افزایش قاچاق این مدل کالاها در  ممنوعیت ثبت سفارش، باعث 

بازار می شود.

شرایط  در  را  کشور  مرغ  گوشت  تولید  وضعیت  فروغی«  »پرویز 
فعلی بالا دانست و افزود: اکنون تولید کنندگان روی هر کیلوگرم 
مولفه های  قیمت  افزایش  به  توجه  با  خود  تولیدی  گوشتی  مرغ 
تولید و افزایش نرخ نهاده ها بین سه هزار تا چهار هزار تومان ضرر 

می دهند که ضرر هنگفتی برای صنعت طیور کشور است.
دبیر کانون مرغداران گوشتی کشور اظهارداشت: اکنون قیمت مرغ 
زنده درب واحدهای مرغداری بین ۶ هزارو ۵۰۰ تا ۶ هزارو ۷۰۰ 
آماده  )مرغ  کنندگان  مصرف  برای  مرغ  گوشت  قیمت  و  تومان 
طبخ( بین ۱۰ هزار تا ۱۰ هزار و ۵۰۰ تومان به فروش می رسد که 

با قیمت مصوب سال گذشته فاصله زیادی دارد.
 ،۹۸ سال  مصوب  نرخ  که  درحالیست  این  کرد:  تصریح  فروغی 
مرغ  گوشت  و  تومان   ۸۵۰ هزارو  هشت  زنده  مرغ  کیلوگرم  هر 
۱۲ هزارو ۸۰۰ تومان تعیین شده بود، اما اکنون با وجود افزایش 
گذشته  سال  مصوب  قیمت  زیر  محصول  این  تولید  هزینه های 

عرضه می شود.

با  اخیر  ماه  دو  طی  گفت:  کشور  گوشتی  مرغداران  کانون  دبیر 
کاهش مصرف و انباشت تولید، ضرر تولیدکنندگان مرغ گوشتی به 

دو هزار و ۲۰۰ میلیارد تومان رسیده است.
وی با تاکید براینکه قیمت جدید مرغ باید با توجه به هزینه های 
تولید امسال محاسبه شود، گفت: ادامه روند ضرر تولیدکنندگان 
احتمال ورشکستگی صنعت طیور را در پی دارد زیرا اکنون برخی 
در  امر  همین  که  شده اند  خارج  تولید  چرخه  از  خرد  واحدهای 
قیمت  افزایش  و  تولید  کاهش  به  منجر  می تواند  آتی  ماه های 

مرغ شود.
بحث  در  از مشکلات  یکی  کشور  گوشتی  مرغداران  کانون  دبیر 
نرخ گذاری مرغ زنده و گوشت مرغ را عدم حضور نمایندگان تولید 
صنعت مرغ گوشتی در تصمیم گیری های ستاد تنظیم بازار دانست 
و افزود: وقتی نماینده تولید کنندگان در ستاد قیمت گذاری حضور 

ندارد چگونه قیمت مناسب برای این محصول تعیین می شود.
بازار برای تعیین  وی اضافه کرد: تصمیم گیری اخیر ستاد تنظیم 

محدود نوسان قیمت مرغ با افزایش و کاهش هفت درصدی هیچ 
مبنای علمی و منطقی ندارد.

دبیر کانون مرغداران گوشتی کشور تصریح کرد: در حال حاضر 
نرخ های مصوب  با  کنجاله سویا  و  ذرت  تامین  در  تولیدکنندگان 
با مشکل روبرو هستند بنابراین مرغ را با وزن های پایین به بازار 

عرضه می کنند.
گمرک  از  نهاده ها  از  بخشی  اکنون  اینکه  وجود  با  افزود:  وی 
ترخیص و به بازار عرضه می شود اما به دلیل نبود پشتوانه و کمبود 
بازار هنوز نرخ این محصولات متعادل نشده است و به نظر می رسد 
برای تعدیل نرخ باید حجم بالایی از نهاده ها به بازار عرضه شود.

فروعی ادامه داد: همه ساله آنالیز قیمت مرغ بر مبنای نرخ مصوب 
این  اما  می شود  تعیین   ) ذرت  و  سویا  )کنجاله  طیور  نهاده های 
درحالیست که بخش اندکی از نهاده های طیور با نرخ مصوب به 
دست تولیدکنندگان می رسد و بخش عمده آن از بازار و با قیمت ها 

غیرمصوب تامین می شود.
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رسانه بين الملل

وزیر نیرو : 
آب و برق گران مي شود

رضا اردکانیان اظهار داشت: از ۲ سال پیش هیئت وزیران با 
توصیه و تاکید رئیس جمهور، وزارت نیرو را در افزایش سالیانه 
تعرفه های آب و برق که هر سال مقداری نسبت به سال قبل 

اضافه تر می شد به رقم ۷ درصد محدود کردند.
وی افزود: یعنی وزارت نیرو بیشتر از ۷ درصد که در سایر کالاها 
بیش از این رقم که افزایش مرسوم است، در این چند سال و 
امسال افزایش تعرفه بیش از این رقم ۷ درصد نخواهیم داشت 
و حتی به کسانی که از الگوی مصرف چه در آب چه در برق 

کمتر مصرف کنند پاداش هم می دهیم.
اردکانیان تصریح کرد: بخش برق در سال قبل به صنایع بزرگ 
که همراهی در تلاش برای رساندن خاموشی ها به صفر درصد، 
مصرف برق بیش از ۲۰۰ میلیارد تومان پاداش دادند و به بخش 
خانگی هم که کمتر از الگوی مصرف استفاده داشتند، بالغ بر 
حدود ۱۰۶ میلیارد تومان بود که به صورت اعتباری برای عدم 
پرداخت قبض در ماه های بعد بوده است. وزیر نیرو خاطرنشان 
کرد: بنابراین افزایش ما بیش از ۷ درصد نیست درحالی که 
همانطور که می دانید کل قیمت ابّ و برق یک قیمت یارانه ای 
است اما متقابلا کسانی هم که به هردلیل مصارفی بیش از 
الگوی مصرف دارند براساس مصوبه هیئت وزیران از ۲ سال 
پیش که تغییری نکرده ۱۶ درصد افزایش است و این ۱۶ درصد 
نه باهدف درآمد بلکه با هدف اینکه این نوع مصرف کننده را به 

سمت خوب مصرف ها گذاشته شده است.

سخنگوی وزارت بهداشت :
آمار کرونايي ها 

به مرز ۱۰۰ هزار نفر رسيد
سخنگوی وزارت بهداشت با ارائه تازه ترین آمار در خصوص 
بیماری کرونا در کشور، گفت: تعداد بیماران بهبود یافته به ۸۰ 

هزار و ۴۷۵ نفر رسید.
کیانوش جهانپور، در ارتباط تصویری از محل ستاد مقابله با 
کرونا در وزارت بهداشت، به ارائه تازه ترین آمار کرونا در کشور 
پرداخت. وی با اشاره به ثبت یک هزار و ۳۲۳ مورد جدید کرونا 

در کشور، شمار مبتلایان را ۹۹ هزار و ۹۷۰ نفر اعلام کرد.
جهانپور گفت: تعداد بیماران بهبود یافته نیز به ۸۰ هزار و ۴۷۵ 

نفر رسید.
تحت  که  کرونا  بیماران  تعداد  بهداشت،  وزارت  سخنگوی 
مراقبت های ویژه قرار دارند را ۲ هزار و ۶۸۵ نفر اعلام کرد و 
افزود: آمار فوتی ها نیز با ۶۳ مورد جدید ظرف شبانه روز گذشته، 

به ۶ هزار و ۳۴۰ نفر رسید.
وی گفت: تاکنون ۵۱۹ هزار و ۵۴۳ مورد تست تشخیصی کرونا 

در آزمایشگاه های مورد تأیید وزارت بهداشت انجام شده است.

رئیس شورای رقابت :
اعلام قيمت جديد خودرو غيرقانونی است

رئیس شورای رقابت با اعلام اینکه طی روزهای اخیر اخبار 
مختلفی مبنی بر تعیین قیمت های جدید خودرو شنیده می 
شود، گفت: ما هیچ توافقی با ستاد تنظیم بازار نداشته ایم و اگر 
قیمت های جدید بدون هماهنگی با شورای رقابت اعلام شود 

غیر قانونی است.
رضا شیوا با بیان اینکه در سال ۹۷ براساس ماده ۳ ابلاغیه 
"هرگونه  اقتصادی  هماهنگی  عالی  شورای  قوه  سه  سران 
تعیین  و  قیمت گذاری  ضوابط  و  نرخ  مورد  در  تصمیم گیری 
سهمیه کالا و خدمات که به موجب قوانین و مقررات مختلف 
در اختیار دستگاه ها و شوراهای مختلف قرار گرفته است منوط 
به تأیید ستاد تنظیم بازار شد"، اظهار داشت: به موجب این ماده 
هر تشکیلاتی نه تنها شورای رقابت که در بخش قیمت گذاری 
کالا فعالیت می کرد، باید دستورالعمل ها را برای تأیید به ستاد 
تنظیم بازار ارسال کند اما این مصوبه به هیچ عنوان به معنای 
سلب وظیفه از شورای رقابت نبود. وی با بیان اینکه پیش از 
این ابلاغیه، شورای رقابت دستورالعمل قیمت گذاری را به ستاد 
ماده  براساس  قانون گذار  گفت:  نمی کرد،  ارسال  بازار  تنظیم 
۵۸ اصل ۴۴ به ما گفته بود باید دستورالعمل قیمت گذاری را 
به صورت مستقل اعلام کند تا براساس آن چارچوب قیمت ها 
تعیین شود اما بعد از ابلاغیه ماده ۳ مصوبه سران قوا در شورای 
عالی هماهنگی اقتصادی، دستورالعمل تنظیم قیمت باید برای 

تأیید به ستاد تنظیم بازار ارسال می شد.

بر خلاف روزهای گذشته ؛
بورس نزولی شد

معاملات دیروز بازار سرمایه درحالی به پایان رسید که روند 
صعودهای  که  گذشته  روزهای  خلاف  بر  بازار  این  حرکت 
چشم گیری را تجربه کرده بود، نزولی شد. شاخص کل بورس 
با ۱۰۸۵ واحد نزول رقم ۹۷۸ هزار و ۱۹ واحد را ثبت کرد. 
شاخص کل با معیار هم وزن نیز نزولی بود و با ۱۷۹۲ واحد 

کاهش به رقم ۳۱۰ هزار و ۲۸۲ واحد رسید.
یک میلیون معامله انجام شد که ۱۵۷ هزار و ۷۷۰ میلیارد ریال 

ارزش داشت.
صنایع پتروشیمی خلیج فارس، گروه مپنا و س. نفت و گاز و 
پتروشیمی تامین نسبت به سایر نمادها بیشترین تاثیر منفی و 
در مقابل فولاد مبارکه اصفهان، معدنی و صنعتی گل گهر، 
گسترش نفت و گاز پارسیان و توسعه معادن و فلزات نسبت به 

سایر نمادها بیشترین تاثیر مثبت را روی بورس گذاشتند.
بانک های ملت و تجارت، فولاد مبارکه اصفهان، گلوکوزان، 
گسترش  و  اصفهان  نفت  پالایش  ایران،  مس  صنایع  ملی 

سرمایه گذاری ایران خودرو نمادهای پربیننده بورس بودند.
چراغ فرابورس هم مانند بورس قرمز شد و شاخص کل این 
بازار نیز با ۵۴ واحد کاهش در رقم ۱۱ هزار و ۱۷۲ واحد ایستاد. 
معامله گران این بازار ۶۹۴ هزار معامله به ارزش ۵۵هزار و ۶۸۷ 

میلیارد ریال انجام دادند.
پتروشیمی تندگویان، تولید نیروی برق دماوند، تولید برق عسلویه 
مپنا و صنایع ماشین های اداری ایران نسبت به سایر نمادها 
بیشترین تاثیر منفی و گروه سرمایه گذاری میراث فرهنگی، 
هلدینگ صنایع معدنی خاورمیانه و پتروشیمی مارون نسبت به 

سایر نمادها بیشترین تاثیر مثبت را در فرابورس داشتند.
گلپایگان،  پگاه  پاستوریزه  شیر  اصفهان،  آهن  ذوب  سهامی 
صنایع ماشین های اداری ایران، سیمان لار سبزوار، بانک دی، 
س. توسعه و عمران استان کرمان و کشت و صنعت شهداب 

ناب خراسان نمادهای پربیننده فرابورس بودند.

در تازه ترین آمار ؛
انگليس رکورددار مرگ ومير
 ناشی از کرونا در اروپا شد

تازه ترین گزارش دفتر آمار ملی انگلیس نشان می دهد، تعداد 
فوتی های مبتلا به کووید-۱۹ در این کشور، تا هفته گذشته، از 

آمار همه کشورهای اروپایی عبور کرده است.
بر اساس این گزارش، تعداد فوتی های ثبت شده تا ۲۴ آوریل 
گذشته )۵ اردیبهشت( ۲۹ هزار و ۶۴۸ نفر بوده که این میزان از 
آمار کنونی ایتالیا که در صدر فهرست آمار جان باختگان اروپا و 
پس از آمریکا دومین کشور دارای بالاترین آمار مرگ و میر در 

جهان بود، ۵۶۹ نفر بیشتر است.
این آمار همچنین با آخرین گزارش رسمی وزارت بهداشت 
و مراقبت های اجتماعی انگلیس )DHSC( که منتشر شد 

۹۱۴ نفر اختلاف دارد. 
داده های آماری همچنین نشان می دهد تا تاریخ یادشده، ۵ هزار 
و ۸۹۰ نفر در خانه های سالمندان این کشور جان خود را از 

دست داده اند. 
مقام های انگلیس که از سوی افکار عمومی تحت فشار قرار 
از  خارج  فوتی های  تعداد  به  را  آمارها  در  اختلاف  این  دارند،  

بیمارستان ها نسبت داده که دولت به آن  ها دسترسی ندارد. 
روزنامه گاردین پیشتر گزارش داد که مسئولان وزارت بهداشت 
انگلیس افراد فوت شده در خانه های سالمندان و نیز فوت شدگان 
در کلینیک های پرستاری را از آمار قربانیان ویروس کرونا در این 
کشور مستثنی کرده اند تا آمار جان باختگان بر اثر کرونا را کمتر 

جلوه دهند.
بنا بر این گزارش، مسئولان انگلیس جان باختن صدها مریض 
در خانه های سالمندان را هنگام جمع آوری آمارهای رسمی از 

قربانیان در نظر نمی گیرند.
بوریس جانسون نخست وزیر انگلیس پنجشنبه گذشته ادعا کرد 
که این کشور از رشد همه گیری کووید-۱۹ عبور کرده و شیب 

نزولی را طی می کند.
وی در نشست خبری روزانه دولت افزود: ما از اوج همه گیری 
اینک  و  کردیم  عبور  باشد  فاجعه بارتر  می توانست  که  کرونا 
می توانیم روزنه ای از نور را پیش رو داشته باشیم. بنابراین مهم 
است که اینک کنترل اوضاع را از دست ندهیم و زمینه ورود به 

چالش جدیدی را مهیا نکنیم.
برنامه  آینده  جانسون بر همین اساس اعلام کرد، پنجشنبه 
دولت برای عبور از شرایط قرنطینه را منتشر خواهد کرد تا 
شیوه از سرگیری چرخه های اقتصاد، هم زمان با مهار بیماری 

مشخص شود.
با این حال دیروز رسانه های انگلیس گزارش دادند که ارائه این 
طرح به یکشنبه هفته آینده موکول شده تا دولت گزارش جدید 

دفتر آمار ملی را مطالعه کند.
هم زمان مدیر مرکز مقابله و کنترل بیماری اتحادیه اروپا ادعای 
نخست وزیر انگلیس درباره عبور این کشور از اوج همه گیری 
بیماری کووید-۱۹ را رد و تصریح کرده که پنج کشور اروپایی از 

جمله انگلیس به پیک کرونا نرسیده اند.

توسط پژوهشگران دانشگاه اوترخت ؛
کشف هلندی ها 

براي مقابله با کرونا رونمايي شد
آنتی  از کشف یک  اوترخت" هلند،  "دانشگاه  پژوهشگران 
بادی خبر دادند که عفونت کروناویروس سندرم حاد تنفسی 

۲ را در سلول های کشت شده خنثی می کند. 
 Utrecht("اوترخت "دانشگاه  پژوهشگران 
کرده اند  اظهار  اخیرشان  مطالعه  در  هلند   )University
یک پادتن یا آنتی بادی کشف کرده اند که می تواند از عفونی 
سندرم  کروناویروس  توسط  شده،  کشت  سلول های  شدن 

حاد تنفسی ۲ جلوگیری کند.
دانشگاه  محققان  اکسپلوریست،  تک  گزارش  به 
 Erasmus("اراسموس پزشکی  "مرکز  اوترخت، 
"هاربر  فناوری  زیست  و شرکت   )Medical Center
آنتی  یک  کشف  از   )Harbour BioMed("بایومد
بادی که باعث جلوگیری از عفونت سلول های کشت شده، 
توسط کروناویروس سندرم حاد تنفسی ۲ می شود خبر دادند.

 )۲-SARS-CoV(۲ تنفسی  حاد  سندرم  کروناویروس 
یک آر.ان .ای ویروس تک رشته ای سو مثبت و عامل بیماری 
کروناویروس ۲۰۱۹ یا کووید-COVID-۱۹( ۱۹( است. 
بادی  آنتی  یک  تولید  جهت  در  مثبت  گامی  یافته ها  این 
تنفسی  بیماری  از  جلوگیری  یا  درمان  برای  انسانی  کاملًا 

کووید-۱۹ است.
استادیار   )Berend-Jan Bosch("بوش جان  "برند 
این مطالعه  اوترخت گفت:  دانشگاه  از  این مطالعه  و رهبر 
براساس تحقیق های تیم ما در گذشته بر روی آنتی بادی هایی 
 Severe(که کروناویروس مرتبط با نشانگان حاد تنفسی
 acute respiratory syndrome-related
coronavirus( یا به  اختصار )SARSr-CoV( که 
قرار  هدف  مورد  را  کرد  پیدا  شیوع   ۲۰۰۳/۲۰۰۲ سال  در 

می داد، انجام شده است.

نخست وزیر ایتالیا :
همچنان به اتحاديه اروپا وفاداريم

نخست وزیر ایتالیا تأکید کرده کشورش علی رغم دریافت کمک 
از چین و روسیه همچنان به ناتو و اتحادیه اروپا وفادار است.

که سیاست  کرد  اعلام  ایتالیا  وزیر  نخست  کونته«،  »جوزپه 
خارجی این کشور با وجود کمک های چین و روسیه در دوران 

شیوع کرونا تغییر نکرده است.
به گزارش یورونیوز، یک روز پیش از این »مارک اسپر«، وزیر 
دفاع آمریکا مدعی شده بود چین و روسیه از فرصتی که بحران 
کرونا فراهم کرده، برای افزایش نفوذ خود در اروپا استفاده کرده 

اند تا در میان اعضای ناتو شکاف ایجاد کنند.
جوزپه کونته اعلام کرد که اگرچه ما با همه کشورها ارتباط داریم 

اما ستون های امنیتی این کشور، ناتو و اتحادیه اروپا هستند.
روزنامه ایتالیایی »لا استامپا« به نقل از نخست وزیر این کشور 
نوشت: »با توجه به مسائل ژئوپولتیکی مربوط به دریافت کمک 
با سیاست  امروز  ما  که سیاست خارجی  کنم  تأیید  می توانم 
خارجی دیروز یکسان است.« روسیه و چین بعد از شیوع کرونا در 
ایتالیا با ارسال پزشک، تجهیزات پزشکی و ماسک های پزشکی 

از این کشور حمایت کرده اند.

عده ای  تلاش  به  اشاره  با  تهران  مردم  نماینده 
گفت:  کشور  وزیر  استیضاح  برای  نمایندگان  از 
هر چند آقای لاریجانی داماد ما هستند اما از او 
وزیر  استیضاح  نداد  اجازه  انتقاد می کنم چرا که 
کشور دنبال شود وبه بهانه انتخابات و کرونا این 

موضوع در دستورکار قرار نگرفت.
مجلس  در  تهران  مردم  نماینده  مطهری  علی 
شورای اسلامی در جلسه علنی و در نطق  میان 
دستور خود اظهار داشت: عملکرد شورای نگهبان 
بود؛  زیادی  نقصان های  دچار  اخیر  انتخابات  در 
نگهبان  شورای  رفتار  و  نمایندگان  اعتراض 
به دلیل رد  اعتراض  این  ندارد و  جنبه شخصی 
صلاحیت خودشان نبوده است، بلکه آنها نگران 
آینده انقلاب، نظام و جمهوری اسلامی هستند 
کاهش  و  خفقان  اختناق،  به  منجر  می تواند  که 

سرمایه اجتماعی شود. 
در  انتخابات  قانون  اصلاح  به  اشاره  با  وی 
و  اصولگرا  کار  این  در  افزود:  دهم  مجلس 
اصلاح طلب و رد صلاحیت شده و رد صلاحیت 
به  موضوع  این  تا  کردند  زیادی  تلاش  نشده 

سرانجام برسد. 
این  در  صلاحیت  رد  کرد:  تصریح  مطهری 
نمایندگان  اظهارنظر  دلیل  به  انتخابات  از  دوره 
در  چنین چیزی  که  حالی  در  بود،  چیز جدیدی 
موضوع  این  اصلًا  و  ندارد  وجود  اساسی  قانون 
به هیچ کسی ربطی ندارد که به نماینده بگویند 

را  این حرف  و  نباید می گفتی  را  این حرف  که 
باید می گفتی.

مطیعی  مجلس  یازدهم  مجلس  گفت:  وی 
رفتار  به  آزاده  و  حر  افراد  قطعا  و  بود  نخواهد 

خیلی از شماها اعتراض خواهند کرد. 
که  انتقاداتی  به  اشاره  با  تهران  مردم  نماینده 
دهم  مجلس  گفت:  می شود  دهم  مجلس  به 
در  و  نبوده  هشتم  و  نهم  مجلس  از  ضعیف تر 
این  بوده است.  آنها قوی تر هم  از  مواقع  برخی 
موضوع را من که در سه مجلس بوده ام می گویم 
ولی نقش عوامل خارج از مجلس را در این قضیه 

نباید نادیده گرفت. 
استفساریه  دهم  مجلس  در  ما  گفت:  مطهری 

صلاحیت  رد  مورد  در  مجلس  انتخابات  قانون 
منتخبان را داشتیم و مصوب کردیم که شورای 
نگهبان حق ندارد بعد از رد صلاحیت منتخبین 
مردم ورود کند و بر نظر خود اصرار کردیم و این 
موضوع به مجمع تشخیص مصلحت رفت ولی 
آنها این موضوع را رسیدگی نکرده و اخیرا بعد از 
آنکه این موضوع را پیگیری کردند، اعلام کردند 
چون یک سال از این موضوع گذشته است نظر 

شورای نگهبان تأمین می شود.
درباره  نگهبان  شورای  نظر  اظهار  درباره  وی 
منتخب مردم تفرش گفت: تعیین تکلیف منتخب 
آن  شود  مجلس مشخص  در  باید  تفرش  مردم 
مجلس  فقط  و  اعتبارنامه هاست  زمان  در  هم 

می تواند ورود کند نه اینکه شورای نگهبان رأسا 
ورود کند. 

درباره  تشخیص  مجمع  از  انتقاد  با  مطهری 
اعلام نظر در خصوص انطباق مصوبات مجلس 
موضوع  این  گفت:   نظام  کلی  سیاست های  با 
تهدیدی برای مجلس محسوب می شود و نباید 
نهادی غیر از شورای نگهبان مصوبات مجلس را 
قانون  این موضوع خلاف  که  چرا  کند،  بررسی 
با  مصوبات  انطباق  تشخیص  لذا  است،  اساسی 

خود مجلس است. 
درباره  مجلس  رئیسه  هیأت  از  انتقاد  با  وی 
وزیر  گفت:  مصلحت سنجی ها  و  استیضاح ها 
که  بود  آبان ماه  حوادث  در  اصلی  مقصر  کشور 
هم وطنان مان  از  تعدادی  شدن  کشته  به  منجر 
مجلس  نمایندگان  از  تعدادی  و  من  اما  شد، 
درخواست استیضاح وزیر کشور را داشتیم و این 
موضوع را هم تا آخر پیگیری کردیم، حتی این 

موضوع از حدنصاب هم نیفتاد. 
مطهری گفت: من از لاریجانی انتقاد می کنم هر 
چند که داماد ما است، ولی لاریجانی اجازه نداد 
استیضاح وزیر کشور دنبال شود و درنهایت هم 
به ما گفتند که هم اکنون شرایط مناسب نیست 
کنید؛  دنبال  را  استیضاح  این  انتخابات  از  بعد  و 
الان هم می گویند موضوع کروناست؛ هنوز هم 
دیر نیست و می توان هفته دیگر این استیضاح در 

دستورکار بیاید. 

نماینده مردم تهران :

وزیر کشور مقصر اصلي حوادث آبان است

کنترل و نظارتی بر بازار نیست ؛

چادر مشکی قواره ای ۲ میلیون شد

رئیس اتحادیه فناوران رایانه تهران :

افراد زیادی با مصوبه دولت بیکار مي شوند

دبیر کانون مرغداران گوشتی : صنعت مرغداري به ورشکستگی ختم مي شود


